
Middelfart, den 29. oktober 2013

Til det samlede miljøudvalg
i Folketinget

Kære medlemmer

Som det ses af nedennævnte skrivelse, har jeg tidligere sendt mit forslag til hr. Mike Legarth på 
grundlag af en avisartikel fra ham. Jeg har også fået et hurtigt og venligt svar fra ham.

Jeg håber Folketinget vil anvende mit forslag, så vi alle kan indånde frisk luft. Det bør være en 
menneskeret.

Med venlig hilsen

Søren Fisker
Sverigesvej 1B
5500 Middelfart
Tlf.  40 52 19 85

Middelfart, den 20. oktober 2013

Kære Mike Legarth

Du har fuldstændig ret i, at der ikke skal afgift på brænde, det kan man heller ikke styre.

Derimod bør der lægges afgift på brændeovne de steder hvor der er enten fjernvarme eller 
naturgas. Jeg er selv kraftig plaget af brændeovnsrøg på alle tider af døgnet fra en genbo ca. 70 
meter væk i et etplanshus, der efter min mening fyrer med alt hvad der kan brænde. Sådan 
lugter det i hvert fald.

Brændeovne står for en forsvindende lille del af opvarmningen; men for halvdelen af 
partikelforureningen i Danmark. Tilhængernes argument for brug af brændeovne er, at det er Co2 
neutralt. Det kan godt være, men det er årsag til mange luftvejsdødsfald hvert år på grund af de 
partikler som ender i folks lunger.

For 50 år siden var der også meget lille forståelse for, at vi skulle rense vort spildevand. Der er 
heldigvis en forståelse i dag for, at det er nødvendigt.
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Regering og Folketing har kunnet lægge afgift på dieselbiler uden filter, så kan de også lægge det 
på skorstene fra brændeovne. I BBR-registret står der tydligt hvem der har brændeovne.

Mit forslag er, at der lægges 5000,- kr. på i afgift per skorsten per år. Hvem der så har betalt kan 
lægges ud på internettet. På den måde kan det kontrolleres hvem der har lov til at forurene og 
hvem der ikke har. Forurener man uden tilladelse, skal der falde en bøde på samme 
beløbsstørrelse.

Mit mål med dette forslag er ikke at opkræve mere skat; men at få folk til at bruge fjernvarme eller 
naturgas hvor det er til rådighed. Det træ som bliver skovet kan sælges til kraftværkerne, som har 
filtre på deres skorstene.
Hvis der lægges afgift på skorstene vil det være lettere, at få en virksomhed til at producere filtre 
til brændeovne, så skorstenene igen kan blive afgiftsfri. Jeg taler jo om miljøpolitik og ikke 
skattepolitik.

Med venlig hilsen

Søren Fisker
Sverigesvej 1B
5500 Middelfart
Tlf. 40 52 19 85


